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Het Raadsjournaal is een tweewekelijks informatiebulletin van de gemeente Buren. Het is bestemd voor burger- en raadsleden. 
Het Raadsjournaal geeft onder andere inhoud aan de actieve informatieplicht van het college van B&W.
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Nieuwe aanpak leesstimulering
in 2020
In het persbericht van woensdag 18 september 
heeft u gelezen, dat het college werkt aan een 
nieuwe aanpak voor leesstimulering vanaf 2020. Wij 
hadden u daar vooraf via het Raadsjournaal over 
willen informeren en we betreuren het dat u dit 
langs deze weg heeft moeten vernemen. 

Met de nieuwe aanpak willen we de beschikba-
re middelen voor leesstimulering efficiënter en 
effectiever inzetten. Dit betekent dat het huidige 
bibliotheekpunt van Karmac in Lienden en de drie 
servicepunten in Beusichem, Buren en Maurik eind 
dit jaar in hun huidige vorm stoppen. De verande-
ring in uitvoering past binnen de beleidskaders en 

het jaarlijkse budget van € 100.000,- dat uw ge-
meenteraad eerder vaststelde. Deze vindt u terug 
in de Beleidsnotitie laaggeletterdheid en leesstimu-
lering gemeente Buren. Daarom legt het college de 
nieuwe aanpak niet aan u voor.

Evaluatie inzet voor leesstimulering 
De evaluatie van de leesstimulering en het bi-
bliotheekwerk in de gemeente Buren hebben we 
voorjaar 2019 geëvalueerd (zie bijlage). Op basis 
van de uitkomsten concludeerde het college dat 
een nieuwe aanpak nodig is, om meer inwoners te 
bereiken en de beschikbare middelen efficiënter en 
effectiever in te zetten.

Ontwikkelingen Pro Persona
Naar aanleiding van de berichtgeving omtrent het 
tijdelijk sluiten van de klinische opnamecapaciteit 
voor volwassenen is er contact gezocht met de 
directie en raad van bestuur van Pro Persona. 
Contractmanagement van de regio Rivierenland, 
wethouders van Tiel en Buren, en de burgemeester 
van Culemborg hebben verschillende gesprekken 
gevoerd. Hierin is de zorg uitgesproken over de 
gevolgen van besluiten van Pro Persona voor onze 
inwoners. Daarnaast hebben we bezwaar geuit 
tegen het feit dat gemeenten niet of nauwelijks 
worden meegenomen in zowel besluitvoering als 
communicatie. 

Tevens is Pro Persona bezig om een strategische 
koers te ontwikkelen die helderheid moet schep-
pen over de wijze waarop organisatorische vorm 
wordt gegeven aan ambulante behandeling en de 

acute psychiatrie. Wij hebben aandacht gevraagd 
voor het uitgestrekte gebied van Rivierenland en 
de afstand voor inwoners tot Nijmegen. Hierbij is 
ook opgemerkt dat in veel gevallen Utrecht of Den 
Bosch dichterbij is.

Hoe verder?
• Pro Persona betrekt gemeenten actief bij de tot-

standkoming van hun nieuwe strategische visie.
• De bestuurlijke werkgroep (met onder meer 

wethouder Russchen) Zorg & Veiligheid is 
aanspreekpunt voor Pro Persona om actuele 
ontwikkelingen te delen.

• In gezamenlijkheid zullen we in kaart brengen 
aan welke vitale zorginfrastructuur en de daarbij 
behorende voorwaarden behoefte is in het 
Rivierenland. Hierbij wordt ook zorgverzekeraar 
Menzis betrokken.
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Winstpercentages zorgaanbieders

Eind juni namen wij, evenals velen van u, 
kennis van de berichtgeving over zorginstel-
lingen in Nederland die in 2017 winstper-
centages van meer dan 10% behaalden. 

Uit nadere bestudering bleek, dat op de 
gepubliceerde lijst ook zorgaanbieders staan 
die door Regio Rivierenland en gemeente 
Buren gecontracteerd zijn (zie tabel). Bij 
diverse gemeenten in de regio heeft dit ge-
leid tot vragen van raadsleden over hoe wij 
het financiële toezicht in de regio hebben 
vormgegeven. Langs deze weg informeren 
we u hierover.

Kwaliteit en continuïteit van zorg
Het financiële toezicht op gecontracteerde 
zorgaanbieders is primair gericht op het 

waarborgen van (de continuïteit van) kwa-
litatief goede hulp en ondersteuning. En dus 
niet op de behaalde winst(percentages). In 
de contractering wordt gewerkt met reële 
tarieven voor zorgvoorzieningen. Uitgangs-
punt hierbij is, dat een aanbieder met een 
reële kostprijs kwalitatief goede hulp en 
ondersteuning kan leveren. 

Daarnaast hebben wij de mogelijkheid om 
aanvullende stukken op te vragen zoals de 
jaarrekeningen. Bij grote zorgaanbieders 
wordt het jaarverslag altijd in het tweede 
of derde kwartaal besproken. Uiteraard on-
dernemen de contractmanagers actie als er 
signalen binnenkomen van afwijkende zaken 
op facturatiegebied of rechtmatigheid. In het 
voorjaar van 2019 is bovendien gestart met 

een pilot waarbij steekproefsgewijs wordt 
nagegaan of de toegewezen zorg daadwer-
kelijk is geleverd door de aanbieder en/of de 
cliënt tevreden is over de geleverde zorg. 

Voorop staat dat kwetsbare inwoners de 
zorg moeten krijgen die zij nodig hebben en 
dat er op verantwoorde wijze wordt omge-
gaan met gemeenschapsgelden. Het betref-
fende onderzoek geeft inzicht in enkele voor-
beelden van mogelijke misstanden c.q. fraude 
in de zorg. Een onderwerp dat de laatste tijd 
(terecht) veel aandacht krijgt. Tegelijkertijd 
moet er voorzichtig worden omgegaan met 
conclusies die getrokken worden op basis 
van winstpercentages. Niet alle aanbieders 
met een hoog winstpercentage zijn per 
definitie ‘zorgcowboys’. Zo blijkt bijvoorbeeld 
uit het artikel op de website van Follow The 
Money dat 77 aanbieders uit de oorspronke-
lijke lijst zijn verwijderd, omdat de winst op 
een of ander manier toch verklaarbaar bleek 
te zijn. In het kader van goed opdrachtgever-
schap moet er een goede balans zijn tussen 
controle en vertrouwen.

Bron: Follow The Money samen met Pointer 
en Reporter Radio

Leefbaarheidsbudget
Er staan weer mooie activiteiten van en 
door inwoners uit de gemeente Buren 
gepland voor zaterdag 28 september.

Enkele activiteiten zijn: 
• In de speeltuin Engelshof in Maurik gaan 

inwoners gezamenlijk aan de slag van 
10.00 tot 14.00 uur om de speeltuin op te 
knappen en te onderhouden. 

• In Beusichem gaat er vanaf de Markt om 
10.00 uur gestart worden door Bloemrijk 
Beusichem Zoelmond met het planten van 
bloembollen in perkjes

• In Rijswijk begint om 13.00 uur een 
gezamenlijke wandeling bij het vereni-
gingsgebouw De Hoekenburg om kennis 
te maken met inwoners en organisaties

• In Lienden is er een gezellige middag voor 
jong en oud in de speeltuin de Perengaard 
van 14.00 uur tot 19.00 uur.

Kom gerust langs om een kijkje te nemen of 
mee te helpen met de inwoners!!

Zo werd op 30 augustus namens de vrijwilligers, bewoners en wethouder Gerdjan Keller de vlag-
genmast geopend, zodat ze op zaterdag 31 augustus de vlag konden hijsen ter herinnering aan de 
geboortedag van koningin Wilhelmina. De vlaggenmast is één van de initiatieven die subsidie heeft 
ontvangen uit het Leefbaarheidsbudget van gemeente Buren.

https://pointer.kro-ncrv.nl/datasets/grote-zorgbedrijven-met-hoge-winst-2017
https://pointer.kro-ncrv.nl/datasets/grote-zorgbedrijven-met-hoge-winst-2017
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Op maandag 2 september was het eerste ruimteatelier voor het 
opstellen van een ‘bod’ in de Regionale Energiestrategie. 

Het tweede ruimteatelier is op:

Datum: 30 september
Tijd: 18:30 - 22:00

Plaats: Prinsenhof Buren

Op deze tweede avond wordt de Burense inbreng in de Regionale 
Energiestrategie verder ingevuld. 

Programma:
• Welkom
• Aanvullende intro RES
• Presentatie resultaten 2 september

• ronde 1: klopt de weergave van de eerste ronde, mist u iets?
• ronde 2: verdiepen en conclusies formuleren voor zoekgebieden 

wind en zon in Buren
• Afronding en blik op vervolg.

Het verzoek is om u wederom aan te melden via 
aanmelding@regiorivierenland.nl. Er kunnen 40 mensen deelnemen.

U ontvangt enkele dagen van tevoren de bevestiging. U ontvangt 
voor dit 2e ruimteatelier geen documentatie. De resultaten van de 
eerste avond zijn uitgewerkt door Feddes / Olthof en zijn de basis 
voor het vervolggesprek op 30 september.

Informatie kunt u krijgen bij beleidsmedewerker duurzaamheid en 
klimaat Jur Marringa, mailadres: jmarringa@buren.nl.

Tweede ruimteatelier Buren op 30 september

Basismobiliteit Versis
Versis draagt binnen de regio Rivierenland 
zorg voor het aanvullend regiovervoer 
(ook wel bekend als de ‘regiotaxi’). Onder 
de vlag van Versis zijn er twee partijen die 
de uitvoering van de regiecentrale verzor-
gen en zijn er een aantal taxibedrijven die 
het vervoer verzorgen. In het voorjaar heb-
ben wij u geïnformeerd over het eindigen 
van de overeenkomsten met de regiecen-
trale en één taxibedrijf (Schiks & Megens). 
In de afgelopen maanden zijn twee afzon-
derlijke aanbestedingsprocedures voor de 
regiecentrale en de uitvoering van het ver-
voer doorlopen. Tijdens beide procedures 
hebben zich geen bijzonderheden voorge-
daan en zijn er geen bezwaren ingediend. 

Vervoer 
De aanbesteding van het vervoer betrof 
circa 40% van het totale vervoer binnen 
Versis. Voor het overige gedeelte blijft het 
vervoer uitgevoerd worden door huidige 
gecontracteerde partijen. Het resultaat van 

de aanbesteding is dat per 1 september a.s. 
het vervoer dat op dit moment wordt uit-
gevoerd door Schiks & Megens zal worden 
overgenomen door de taxibedrijven Citax 
en Personenvervoer Midden-Nederland 
(Haars). Beide taxibedrijven zijn op dit mo-
ment al actief als vervoerder binnen Versis. 
De tarieven uit de aanbestedingsprocedure 
liggen hoger dan de huidige tarieven. Gezien 
de huidige marktsituatie is er sprake van een 
stijging van de kosten van het vervoer. Per 
1 september a.s. zullen de totaalkosten van 
Versis voor de gemeenten naar verwachting 
met 6% toenemen. 

Regiecentrale 
Het resultaat van de aanbesteding van de re-
giecentrale is dat met de huidige contractant 
een nieuwe overeenkomst is gesloten. Zij 
zullen daardoor ook na 31 december 2019 
actief blijven als regiecentrale binnen Versis. 
De gecontracteerde partij betreft een com-
binatie van de bedrijven Noot Touringcar 

Ede en Regiecentraal. Deze aanbesteding 
resulteert in een klein financieel voordeel 
op het onderdeel regiekosten binnen de 
totaalkosten van Versis. Naar verwachting 
compenseert dit de reguliere tariefstijging 
(indexatie) op de totaalkosten van Versis per 
1 januari 2020.1 

Klanttevredenheid 
Ook dit jaar is er door een onafhankelijk 
onderzoeksbureau een klanttevredenheids-
onderzoek uitgevoerd. De reizigers van 
Versis zijn erg tevreden en beoordelen het 
aanvullend regiovervoer in de regio Ri-
vierenland met een 8. Reizigers zijn tevreden 
over de chauffeurs (8), de voertuigen (8) en 
de regiecentrale (7,7). 

Enkel het onderdeel klachtafhandeling wordt 
als onvoldoende beoordeeld. De uitkomsten 
van het klanttevredenheidsonderzoek wor-
den met de uitvoerende partijen besproken 
en aandachtspunten worden opgepakt.

Beleid huisvesting buitenlandse arbeidskrachten
De huisvesting van buitenlandse arbeids-
krachten krijgt steeds meer aandacht. Samen 
met de raad maakten we afspraken over 
het te volgen proces om te komen tot 
beleid voor de huisvesting van buitenlandse 
arbeidskrachten. Binnen de Regio Rivieren-
land spraken we af dat gemeenten elkaar op 
de hoogte brengen over de ontwikkelingen 
rond dit thema. Op die manier is het moge-

lijk onze processen op elkaar af te stemmen, 
maar ook om van elkaar te leren.
Het beleid huisvesting buitenlandse arbeids-
krachten is voor de gemeente Buren ook 
een pilot in het kader van de Omgevingswet. 
Daarbij maken we beleid “van buiten naar 
binnen”. Dat houdt in dat we starten met 
de vraag en de wensen uit de samenleving 
(werknemers, werkgevers en inwoners) 

en van daaruit het beleid vorm geven. Op 
19 september 2019 gaven we het bureau 
Ruimtemeesters opdracht om hiervoor het 
proces begeleiden. Doel is om het beleid 
in 2020 besluitvormingsgereed te hebben. 
Samen met Ruimtemeester maken we op dit 
moment verdere afspraken over de planning. 
Uiteraard houden we u over het vervolg van 
het proces op de hoogte.

mailto:aanmelding@regiorivierenland.nl
mailto:jmarringa@buren.nl
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Motie leges kinderopvang
Op 9 juli 2019 nam u een motie aan waarin 
u het college opriep de mogelijkheden te 
onderzoeken om geen leges te heffen voor 
de registratie van een kinderdagverblijf / 
buitenschoolse opvang / gastouderbureau of 
gastouderopvang.

In de legesverordening van de gemeente 
Buren is in 2019 opgenomen:
• Voor registratie van een instelling
 voor kinderopvang (kdv/bso/gob) € 911,00
• Voor registratie van een gastouder € 550,00

De leges voor registratie van een gastouder
worden in rekening gebracht aan het 
gastouderbureau: dat is de aanvrager van de 
registratie. Of en hoe het gastouderbureau 
vervolgens de leges doorberekent aan de 
gastouder en/of de vraagouder valt buiten 
de invloedsfeer van de gemeente.

Het Rijk geeft de gemeente jaarlijks een 
bijdrage voor toezicht en handhaving van 
de Wet Kinderopvang vanuit de algemene 
uitkering. Dit bedrag wordt volledig gebruikt 

voor regulier toezicht door de GGD (het is 
wettelijk verplicht dat iedere instelling voor 
kinderopvang jaarlijks wordt bezocht) en 
eventuele opvolging in de vorm van hand-
having. In dit budget is geen ruimte om de 
onderzoekskosten voor registratie te dekken.

Overwegingen om  de voorgestelde bedra-
gen in rekening te brengen zijn:
• De raad heeft het college opgedragen de 

leges kostendekkend in rekening te bren-
gen.

• Het vrijstellen van de legesverplichting is 
een verkapte vorm van overheidssteun. 
De kinderopvang wordt al gesubsidieerd 
via de ouders van op te vangen kinderen.

• Het starten van een voorziening voor kin-
deropvang is een onderneming, bedoeld 
om daaruit een inkomen te verwerven. 
Andere bedrijfsgroepen worden ook niet 
vrijgesteld van de legesverplichting, zoals 
horecaondernemers of vuurwerkverkopers.

In de motie is opgenomen dat er wellicht 
naar een andere en goedkopere werkwijze 

in samenwerking met de kinderopvang kan 
worden gezocht om de kwaliteit te waar-
borgen. Het is echter wettelijk verplicht 
om een inspectie voor de registratie uit te 
laten voeren door de GGD. De vorm en de 
inhoud van de inspectie zijn ook wettelijk 
vastgelegd, waardoor het niet mogelijk is om 
dit op een andere manier te laten verlopen.

Op jaarbasis wordt circa 6.000 euro aan 
leges in rekening gebracht. Tegenover deze 
opbrengst staan directe kosten (in de vorm 
van rekeningen van de GGD). Vrijstelling 
van leges betekent dat de kosten van het 
product ten laste van de algemene middelen 
komen.

Of voor de registratie van kinderopvang 
leges in rekening worden gebracht is een 
politieke keuze, die elk jaar wordt gemaakt 
bij het vaststellen van de legesverordening. 
In de zoekrichtingen bij het opstellen van de 
begroting is het wel of niet afschaffen van de 
leges voor registratie kinderopvang als optie 
aangegeven.

Onderzoek Binnenlands 
Bestuur strategische 
opgaven gemeenten
Aan het begin van 2019 hebben de raad 
en het college een analyse gemaakt van de 
belangrijkste strategische opgaven die op 
ons afkomen als gemeente. Opgaven die van 
ons gevraagd worden door de omgeving, 
het Rijk, de provincie, het IBP, de regio en 
die vanuit het coalitieakkoord komen. We 
kwamen uit op de opgaven Samen Sterk in 
de regio, Kerngericht werken, Visie op het 
sociaal domein, Duurzaamheid, Omgevings-
wet en Visie op dienstverlening. 
In het afgelopen magazine van het Binnen-
lands Bestuur staan de uitkomsten van het 
onderzoek van het Binnenlands Bestuur en 
het bureau Berenschot naar wat de belang-
rijkste onderwerpen zijn voor gemeenten 
voor 2019. Deze komen overeen met onze 
opgaven. We hebben onze strategische 
analyses nu goed op orde en hebben de 
opgaven goed in beeld. De volgende stap 
waar we aan werken is de implementatie 
en uitwerking van de opgaven. Niet alleen 

denken, maar ook doen! Planningen afstem-
men, resultaten benoemen, de integraliteit 
zoeken en combinaties maken, vaste formats 
ontwikkelen en een werkbare structuur 
opzetten. Een mooie samenwerking tussen 
raad, college en de organisatie. 

Bron: https://www.binnenlandsbestuur.nl/
financien/nieuws/zorgtekorten-belemme-
ren-klimaataanpak.10621756.lynkx

Inloop-
bijeenkomst 
glasvezel 
Lingemeer
Op 16 september was de inloopbijeenkomst 
voor de bewoners van het Lingemeer over 
de aanleg van glasvezel in de nutsgrond-
strook. 

Ongeveer 50 bewoners bezochten de 
inloopavond. De meeste vragen waren voor 
de aannemer die ook aanwezig was. Een veel 
gestelde vraag was op welke manier de huis-
aansluitingen aangelegd worden. Ook waren 
er enkele vragen over het gebruik van de 
nutsgrondstrook. 

De bewoners zijn blij met de aanleg van 
glasvezel. Er was een positieve sfeer tijdens 
de avond.

https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/nieuws/zorgtekorten-belemmeren-klimaataanpak.10621756.lynkx
https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/nieuws/zorgtekorten-belemmeren-klimaataanpak.10621756.lynkx
https://www.binnenlandsbestuur.nl/financien/nieuws/zorgtekorten-belemmeren-klimaataanpak.10621756.lynkx
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Het beheer en onderhoud van de open-
bare ruimte wordt uitgevoerd door AVRI. 
In de 1e voortgangsrapportage 2019 is 
een overschrijding aangekondigd van  € 
229.000. Ieder kwartaal wordt door AVRI 
een voortgangsrapportage opgesteld. In 
deze rapportage wordt aangegeven wat 
de stand van zaken is van de verschillen-
de diensten die worden afgenomen en 
eventuele (financiële) afwijkingen toege-
licht. In de rapportage van 1 mei is een 
overschrijding van € 229.000 aangegeven 

als resultaat van een aanbesteding, deze 
overschrijding is door wethouder Keller 
destijds aan u gemeld. 

Gezien de hoogte van de overschrijding 
ten opzichte van het totale budget zijn 
we met AVRI in gesprek getreden om te 
bepalen hoe in 2019 de overschrijding kan 
worden verlaagd, welke leerpunten er zijn 
bij beide partijen en hoe in de toekomst 
met aanbestedingen en risicospreiding 
wordt omgegaan. Inmiddels is door AVRI 

de concept Werkbegroting 2020 aangebo-
den aan uw college. De werkbegroting laat 
een stijging van de kosten van het beheer 
en onderhoud van de openbare ruimte 
zien. Om deze reden is de werkbegroting 
kritisch bekeken en zijn er overleggen ge-
weest met AVRI over de kwaliteit van de 
werkbegroting en zoekrichtingen voor be-
zuinigingen. De gevonden zoekrichtingen 
hiervoor zijn opgenomen in de ambtelijke 
stukken over de begroting en worden met 
u besproken. 

AVRI-IBOR

Schone bagger, vruchtbare grond
De komende maanden (oktober-februari) 
baggeren we de sloten in het onderstaande 
gebied. Dit doen we om de sloten op diepte 
te houden, zodat we droge voeten houden, 
en omdat het een bijdrage levert aan een 
goede waterkwaliteit.

De schone baggerspecie verwerken we op 
een weilanddepot aan de Tielsestraat in 
Maurik. Daar droogt het en zo wordt het 
weer vruchtbare landbouwgrond. 

Schade aan de graven op begraafplaats in 
Ingen volledig hersteld
Zoals bekend is tijdens een zware storm 
in januari 2018 een grote beukenboom 
omgevallen op de begraafplaats in Ingen. Dit 
zorgde voor schade aan meerdere graven. In 
eerste instantie werd de aansprakelijkheid 
door de gemeente afgewezen op grond van 
de conclusies van een extern bureau. Na 
die tijd zijn we in gesprek gebleven met de 
nabestaanden. Dit omdat we niet op één lijn 
zaten voor wat betreft de aansprakelijkheid. 
Daarom besloten we eind 2018 gezamenlijk 
om een nieuw onafhankelijk onderzoek 
te laten uitvoeren. Uit de resultaten van 
dit onderzoek bleek dat wij als gemeente 
toch onvoldoende onze zorgplicht hadden 
uitgevoerd. Hierop is besloten de ontstane 
schade alsnog te vergoeden. In nauw overleg 
met de nabestaanden is aan Natuursteen-

bedrijf Van Luijn opdracht gegeven de 
schade te herstellen. In sommige gevallen 
moest worden gewacht op materialen met 
een lange levertijd maar inmiddels zijn alle 
herstelwerkzaamheden volledig uitgevoerd 
binnen de financiële raming die van-te-voren 
opgesteld was.

De nabestaanden laten via hun vertegen-
woordigers, de heren Van Dam en Van Rijn, 
weten dat ze 
content zijn met de uitgevoerde herstel-
werkzaamheden op de begraafplaats te 
Ingen.

Meneer Van Rijn: “In het begin hebben we 
een zeer moeilijke start doorgemaakt door-
dat de gemeente de schade afwees en ook 

daarna niet op zo’n nette manier alles bleef 
afwijzen. We hebben met elkaar en wethou-
der Keller op de achtergrond uiteindelijk 
alles tot volle tevredenheid en in een goede 
verstandhouding voor de nabestaanden 
kunnen oplossen. Maar het had allemaal veel 
sneller en ook voordeliger opgelost kunnen 
worden als de gemeente met de indiening 
van onze claim toen al overgaan was tot 
schulderkenning daar bij ons vaststond dat 
de zorgplicht niet op order was en dat de 
boom ziek was tijdens de storm. 
Wij willen wethouder Keller (die uiteinde-
lijk naar ons heeft willen luisteren) en de 
betrokken ambtenaren, mevrouw Janssen en 
meneer Helderton, namens de nabestaan-
den bedanken voor hun medewerking en 
prettige manier van samenwerken.”
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De herinrichting van de Onderdreef gaat van start
Op 7 oktober start aannemer Gebr. Van 
Breda met de uitvoering van de werk-
zaamheden aan de Onderdreef in Buren. 
De Omgevingsdienst Rivierenland heeft de 
vergunning voor de werkzaamheden goed-
gekeurd. We hebben maandag 23 september 
startoverleg gevoerd met de aannemer en 
de kerngroep met inwoners. Daarin hebben 
we afspraken gemaakt over de werkzaam-
heden, de fasering en de communicatie 
voorafgaand aan en tijdens de uitvoering. 
Ongeveer tegelijkertijd met dit Raadsjour-
naal informeren we alle inwoners met een 
brief en via een persbericht.

In het Raadsjournaal van 25 april 2019 heb-
ben we u uitgebreid geïnformeerd over het 
ontwerp. Het ontwerp en de verschillende 
maatregelen kunt u daar nalezen. 

Fasering
De uitvoering vindt in verschillende fasen 
plaats. We beginnen met het opbreken 
van de bestrating van de parkeerplaatsen 
achter aan de Onderdreef. Ook wordt het 
wandelpad onder de bomen vernieuwd. De 
huidige rijbaan wordt zo lang mogelijk intact 
gelaten, zodat aanwonenden zo min mogelijk 
overlast ervaren. In november worden de 
kabels en leidingen verlegd. Het kappen van 
de bomen, het opbreken van het asfalt en 

de bestratingswerkzaamheden worden daar-
omheen gepland. Als de (weers)omstandig-
heden het toelaten, zal het werk aan de weg, 
de parkeervakken en de wandelpaden begin 
december gereed zijn. Ook de bomen zullen 
dan geplant zijn. 

Wat daarna nog moet gebeuren is het werk 
aan de onderbeplanting, het planten van de 
perenbomen en de inrichting van de ‘groene 
driehoek’ bij de ingang van de Onderdreef. 
Daarover maken we nog afspraken met het 
groene team van de kerngroep. Eén van de 
ideeën is om met een gezamenlijke plantdag 
de herinrichting van de Onderdreef feeste-
lijk af te ronden.

Miljoen euro voor Perspectief op Werk
Per regio moeten we afspraken maken om werkgevers te helpen om 
personeel te vinden én om banen te scheppen. Dit staat in de wet. 
Nederland is daarom ingedeeld in 35 zogeheten arbeidsmarktregio’s. 
Buren maakt deel uit van de arbeidsmarktregio Rivierenland. De 
arbeidsmarktregio bestaat onder andere uit werkgevers- en werk-
nemersorganisaties, gemeenten, UWV en onderwijsinstellingen.  

De arbeidsmarkt is krap. En dat biedt kansen voor mensen die 
minder makkelijk een baan kunnen vinden. Om die kansen optimaal 
te benutten stelde het Rijk 1 miljoen euro per arbeidsmarktregio 
beschikbaar. Dit onder de noemer ‘Perspectief op Werk’. Om dit 

geld te krijgen moest ons regionale actieplan eerst door het Rijk 
worden goedgekeurd. In het actieplan beschreven we 17 verschillen-
de projecten om mensen aan het werk te helpen. 

Zes van de 35 arbeidsmarktregio’s, waaronder Rivierenland kreeg 
hiervoor 1 miljoen euro. Ook Buren maakt onderdeel uit van het 
plan. Inmiddels ging al een aantal van de 17 projecten van start. Een 
overzicht van de goedgekeurde projecten is te vinden via: https://
rw-poarivierenland.nl/wp-content/uploads/2019/09/Hand-out-pro-
jecten-Perspectief-op-Werk-v2.pdf

Toezegging n.a.v. voorbespreking concept 
Regionaal Beleidsplan 2020 - 2023 en Regionaal 
Risicoprofiel 2020 Veiligheidsregio 
Gelderland-Zuid
Tijdens de voorbespreking is gevraagd om een toelichting op de we-
ging van risico’s. De weging is op grond van de landelijke handreiking 
gedaan. Met experts zijn alle scenario’s voor de vorige versie en de 
versies daarvoor uitgebreid besproken en “gescoord” op een aantal 
landelijke impactcriteria en op waarschijnlijkheid. Op deze manier 
krijgt elk van de 23 beschreven scenario’s een plek in het risicodi-
agram. De landelijke handreiking is deels opgenomen in de bijlagen van 

het Regionaal Risicoprofiel 2020: bijlagen 1 “Maatschappelijke thema’s, 
crisistypen en incidenttypen en 3 “Methodiek impact- en waarschijn-
lijkheidsbeoordeling. Toelichting op de impactbeoordeling”.
 De methodiek (258 pagina’s) in zijn totaal staat hier: 
https://www.ifv.nl/kennisplein/Documents/20091105-Politie-NV-
BR-GHORNL-Coordinerend-Gemeentesecretarissen-Handrei-
king-Regionaal-Risicoprofiel.pdf

https://rw-poarivierenland.nl/wp-content/uploads/2019/09/Hand-out-projecten-Perspectief-op-Werk-v2.pdf
https://rw-poarivierenland.nl/wp-content/uploads/2019/09/Hand-out-projecten-Perspectief-op-Werk-v2.pdf
https://rw-poarivierenland.nl/wp-content/uploads/2019/09/Hand-out-projecten-Perspectief-op-Werk-v2.pdf
https://www.ifv.nl/kennisplein/Documents/20091105-Politie-NVBR-GHORNL-Coordinerend-Gemeentesecretarissen-Handreiking-Regionaal-Risicoprofiel.pdf
https://www.ifv.nl/kennisplein/Documents/20091105-Politie-NVBR-GHORNL-Coordinerend-Gemeentesecretarissen-Handreiking-Regionaal-Risicoprofiel.pdf
https://www.ifv.nl/kennisplein/Documents/20091105-Politie-NVBR-GHORNL-Coordinerend-Gemeentesecretarissen-Handreiking-Regionaal-Risicoprofiel.pdf


Raadsjournaal 26 september  |  Jaargang 15 Nummer 16 Pagina 7

Regioconferentie Rivierenland 
De colleges van de gemeente Culemborg 
en Buren hebben elkaar in het voorjaar van 
2019 ontmoet. Tijdens deze ontmoeting 
hebben zij het plan opgevat om een regio-
conferentie te organiseren met de gemeen-
ten in de regio Rivierenland op 4 oktober. 

In eerdere trajecten hebben we als re-
gio gezamenlijke speerpunten benoemd. 
Daarnaast werken we  in de uitvoering op 
verschillende onderdelen al intensief samen. 

Tegelijkertijd zien we mogelijkheden om 
onze samenwerking verder te ontwikkelen. 
Zo veranderen de verhoudingen in ons ge-
bied door fusie en heroriëntatie van enkele 
gemeenten in het kader van Sterk Bestuur 
in Gelderland.  Als regio kunnen we ons ech-
ter nog beter en sterker positioneren in het 
land. Wat is ons onderscheidend vermogen 
als regio en hoe ziet ons toekomstperspec-
tief eruit? 

Het lijkt de colleges goed om met elkaar stil 
te staan bij dat wat ons bindt en versterkt. 
Het is van belang om de betekenis van onze 
samenwerking met de huidige colleges na-
der te duiden en te verdiepen met aandacht 
voor aspecten als solidariteit, verschuiven-
de posities en de relatie met omliggende 
regio’s. Over deze onderwerpen gaan we 
graag met de colleges in gesprek tijdens de 
regioconferentie. Hieraan nemen alle colle-
ges voltallig deel.

Toezeggingen voorbespreking verordening 
participatieraad sociaal domein

Op 17 september behandelde uw raad de 
verordening participatieraad sociaal domein 
2019. Tijdens die behandeling is aan u toege-
zegd dat cliëntenparticipatie onderdeel gaat 
uitmaken van de nieuw op te stellen visie 
sociaal domein. De stellers van de nieuwe 
visie nemen dit mee. Verder verzocht uw 
raad om openbaarheid van de verslagen van 
de Participatieraad. Het college gaat dit op 
korte termijn bespreken met het bestuur 
van de Participatieraad.

Maandcijfers Veilig Thuis –juli 2019 
De monitor van Veilig Thuis van juli 2019 is 
beschikbaar en als bijlage toegevoegd aan dit 
Raadsjournaal. Uit de monitor kunnen we 
de volgende conclusies te trekken: 
• Ook in de maand juli was het druk bij 

Veilig Thuis; het aantal adviezen en mel-
dingen is erg hoog. Dat geldt vooral voor 
het aantal meldingen; in juli 2019 hebben 
de medewerkers van Veilig Thuis bij 226 
meldingen de veiligheidsbeoordeling uitge-
voerd (Buren: 10). Eén jaar geleden waren 
dat er 111 (Buren: 3). Dit is een toename 
van 103% (Buren: zelfs meer dan 3 keer 
zoveel). 

• Het aantal zorgmeldingen van de politie 
bereikte in juli 2019 een recordhoogte 
(302, waarvan 13 uit onze gemeente). 
Vorig jaar waren dat er in dezelfde maand 
228 (Buren: 12). Het management van 
Veilig Thuis is met de politie in overleg, 
omdat het in een aantal gevallen niet gaat 
om kindermishandeling of huiselijk geweld.

• Zowel de frontoffice als ook de back-
office heeft een onverminderd hoge 
werkvoorraad. De frontoffice organiseert 
binnenkort 2 ‘doorwerkavonden’ om een 
gedeelte van de meldingen weg te werken. 
Bij de backoffice wordt extra personeel 
ingezet (zzp-ers). 

• Het percentage meldingen waarbij de 
wettelijke termijn van vijf werkdagen 
wordt overschreden komt uit op 41%. 
Dit heeft overigens niet geleid tot acute 
risico’s; de meldingen waarbij sprake is 
van een crisissituatie worden zoals altijd 
direct opgepakt.

• Ook bij de afgeronde onderzoeken staat 
de wettelijke termijn onder druk. In juli 
zijn relatief weinig onderzoeken afgerond 
en bij 67% wordt de wettelijke termijn 
niet gehaald. 

Vooruitkijkend naar de cijfers van augustus 
2019: 
• De instroom en de werkvoorraden (bij 

zowel de frontoffice als de backoffice) 
blijven hoog. 

• De wettelijke termijnen blijven onder 
druk staan. 

• De meldingen waarbij sprake is van een 
crisissituatie worden zoals altijd direct 
opgepakt. 

• Veel onderzoeken en Voorwaarden & 
vervolg zijn lopende en worden nog niet 
afgerond/afgesloten in de maand augustus. 
De verwachting is dat veel onderzoeken 
en voorwaarden & vervolg in september 
2019 zullen worden afgerond. 

Nieuwe landelijke campagne
Medio oktober start een nieuwe landelijke 
campagne. De kans is zeer groot dat, net 
als bij voorgaande campagnes,  het werk bij 
Veilig Thuis toeneemt.

Begrotingswijziging GGD Gelderland-Zuid 2019
Momenteel werkt GGD Gelderland-Zuid, 
waaronder Veilig Thuis valt, aan een be-
grotingswijziging voor dit jaar. Die heeft 
grotendeels te maken met tekorten bij Veilig 
Thuis. De begrotingswijziging wordt medio 
oktober naar de raden van de deelnemende 
gemeenten gestuurd voor een zienswijze. 
Er komen zeer waarschijnlijk regionale 
bijeenkomsten voor raadsleden waarbij de 
GGD en Veilig Thuis de begrotingswijziging 
toelichten.


